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CONSELL DE BARRI DE VALLVIDRERA, EL TIBIDABO I LES PLANES 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 
 
Data: 09/11/2023 Hora: 18:30 
Lloc: Casal de Barri Rectoret (C. Via Làctia, 4  08017 Barcelona) 

Retransmissió en streaming:  
 https://www.youtube.com/live/MtDKCMtbY0o?si=2CLXDOBg2Ozehc-m 
 
Persones assistents 

Presidència: Sra. Ma. Eugènia Gay  
Vice-presidència: Sr. Jordi Romero 

Conseller/a del barri: Sr. Blas Navalón 
 
Representants d’Entitats/Associacions:  14 
 
Assistents: 
Nombre d’assistents en el moment de màxima assistència: 64 
Nombre d’assistents per gènere 

Dones: 29 dones 
Homes: 35 homes 

 
Ordre del dia 
 

1. Informació de la renovació de la comissió de seguiment i de la vicepresidència del 
Consell de barri.  

2. Estat de la petició de la creació de l’Oficina dels barris de muntanya.  
3. Pla d’inversions pel barri 2023 – 2026.  
4. Estat del procés administratiu de l’edifici de la Casa Buenos Aires.  
5. Precs i preguntes.  

 
 

Resum 
 

1. Informació de la renovació de la comissió de seguiment i de la vicepresidència      
del Consell de barri.  

 
El conseller Sr. Blas Navalón presenta el primer punt de l’ordre del dia amb la 
informació de la renovació de la comissió de seguiment i de la vicepresidència del 
Consell de barri.   
 
El Consell de barri de Vallvidrera, el Tibidabo i Les Planes es presidit de forma 
rotatòria, per períodes de dos anys, pels presidents de les diferents associacions 
de veïns del barri, amb un ordre establert per acord de Consell de barri de 29 
d’abril de 2013. 

https://www.youtube.com/live/MtDKCMtbY0o?si=2CLXDOBg2Ozehc-m


 
 
 
 
 
 
 

Actualment exerceix el càrrec el Sr. Jordi Romero, president de l’Associació de 
Veïns de la Font del Mont, fins a la tardor del 2024. 

 
2. Estat del procés administratiu de l’edifici de la Casa Buenos Aires 

 
Atès que hi ha un gran nombre de persones assistents al consell interessades i 
preocupades per aquest punt de l’ordre del dia, la regidora i el conseller 
decideixen tractar-lo en primera instància. 

 
El conseller Sr. Blas Navalón explica que és un procés judicial, no administratiu, de 
l’edifici de la Casa Buenos Aires, i que el 24 de juliol es va dictar sentència per la 
Secció Segona de la Sala del Contenciós administratiu del TSJC que estimà el recurs 
interposat per la congregació religiosa dels Pares Pauls i pel London Private 
Company. 

 
També explica que l´Ajuntament de Barcelona ha presentat una  petició 
d’aclariment de la sentència, i que el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya ha 
denegat la petició de complement de sentència que havia sol·licitat l’Ajuntament 
de Barcelona. 
 
La regidora Ma. Eugènia Gay confirma que l’Ajuntament de Barcelona presentarà 
un recurs de cassació estatal i autonòmica a la sentència, i es manté el 
plantejament municipal respecte al posicionament anterior del projecte de la Casa 
Buenos Aires. I s’ofereix a fer d’enllaç amb la tinença d’Urbanisme, que és qui té la 
competència d’aquest tema per establir diàleg i estratègia al respecte. 
 

Preguntes sobre el tema:  

 

P. Sr. JP (representant Associació Mont d’Orsà de veïns de Vallvidrera i Plataforma 
Buenos Aires): l’AAVV està com a acusada en el procés administratiu i demana suport 
un espai de diàleg entre Urbanisme, districte i entitats per consensuar estratègia 
comuna, ja que què els terminis van molt ràpids, i segons els seus serveis jurídics no és 
el TSJC sinó el Tribunal Suprem qui li pertoca i no acceptarà el recurs de cassació.    
R. Es té en compte la seva observació, i des de Districte es farà d’enllaç i es traslladarà 
a la Regidoria d’Urbanisme la voluntat de les entitats de fer trobada i consensuar 
estratègia. 
P. Sra. CR (representant Associació Mont d’Orsà de veïns de Vallvidrera i Plataforma 
Buenos Aires): des de l’Ajuntament s’està preveient quins passos s’han de fer ja que el 
recurs de cassació no té recorregut? 
R. La Regidora diu que des d’Urbanisme s’està estudiant com es podrà tirar endavant 
la idea inicial del projecte de l’equipament que s’ha de recuperar per Vallvidrera. I 
planteja que es mirarà de planificar aquesta reunió amb Urbanisme i plataforma. 

 
 



 
 
 
 
 
 
 

3. Estat de la petició de la creació de l’Oficina dels barris de muntanya.  
 

El conseller Sr. Blas Navalón explica que es va aprovar a la Comissió d’Ecologia, 
Urbanisme, Infraestructures i Mobilitat de l’Ajuntament de Barcelona del dia 15 de 
novembre de 2022 una proposició d’ERC  que indicava que l’Ajuntament de 
Barcelona es comprometia a crear una Oficina dels Barris de Muntanya municipal, 
amb competències i capacitat d’actuació transversal en tots els districtes de 
muntanya, i que estaria dotada dels recursos humans i pressupostaris per 
desenvolupar les tasques de gestió necessàries, a nivell urbanístic, legal, forestal, 
de manteniment i de seguretat.  
 
També aclareix que des de districte es seguiria  potenciant l’Oficina de Collserola. 
 
Preguntes sobre el tema:  

 
P. Sr. JE (representant Associació de veïns i cultural El Sanatori): denuncia el 
dèficit i la manca d’inversió històric, problemes estructurals cronificats de Neteja, 
inversió a la via pública, prevenció, etc i expressa  que per als veïns l’objectiu de la 
creació de l’Oficina dels barris de muntanya com una manera de que hi hagi un 
increment de pressupost i d’inversions.  
R. El conseller agraeix la intervenció. 
 
P. Sr. JL (representant Associació de veïns i propietaris del Rectoret): defensa el 
model de proximitat de l’Oficina de Collserola i del treball fet fins ara, i que si una 
gran Oficina dels Barris de Muntanya s’ubiqués a Horta seria un pas enrere. 
R. El conseller agraeix la intervenció. 
 
4. Pla d’inversions pel barri 2023 – 2026. 

 
El conseller Sr. Blas Navalón presenta un resum d’aquest punt i el Pep Baró, cap de 
l’Oficina de Collserola detalla alguna de les actuacions, com la despesa de les 
desbrossades i de les principals actuacions previstes:  

 
 Ampliació del Camí de la Reineta davant dels nº 61 i 63 (IMU) 
 Re-asfaltat de carrers de les Planes i Vallvidrera 
 Execució obres  del Torrent dels arcs. 
 Projecte i execució de les obres de reurbanització de les escales de la Font del 

Mont 
 Projecte i execució de l’equipament mediambiental de Can Pitxurri  
 Estabilització de talussos: Madame Butterfly, talús entre Júpiter, Lilà i 

Presseguer, talús Amarant, camí de la Llanega 
 Projecte i execució condicionament Torrentera de Can Blau (amb Sant Cugat) 
 Urbanització del carrer Montclar  
 Arranjament carrer Ja-Hi-Som (3a fase projecte Drecera) 
 Actuacions de millora ambiental a la riera de Vallvidrera 



 
 
 
 
 
 
 

Preguntes sobre el tema:  

P. Sr. JB (representant Associació de veïns Santa maria de Vallvidrera – Mas Sauró): 
quina és l’estratègia de l’equip de govern per aconseguir més pressupost? 
R. La regidora li respon que a través de l’aprovació dels nous pressupostos i de les 
noves partides i projectes. 
 
P. Sra. LC (representant Associació de veïns Mas guimbau – Can Castellví): hi ha 
previsió de la millora d’accés als aparcaments de Les Planes? 
R. El conseller diu que aquest accés no està pressupostat, però que es revisarà. 
 

5. Precs i preguntes 
 
Preguntes i torn obert de paraules 
Els veïns i les veïnes fan les següents preguntes, comentaris o expressen les següents 
demandes i/o suggeriments, que es remetran als departaments municipals 
corresponents: 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Obres i manteniment espai públic 

Sra. NE: Reclama Escales Mecàniques del 
carrer Queralt (plaça Vallvidrera a plaça 
Pep Ventura) 

Regidora informa que s’estudiarà. 

Sra. LC: Modificar i millorar accés 
(manteniment) aparcament de veïns/es 
Les Planes 

Conseller respon que s’estudiarà des de 
l’Oficina de Collserola 

Sra. RU: Soterrament de serveis (aigua, 
electricitat, telèfon...) 

Regidor: que es coordini amb cap 
d’Oficina de Collserola. 
 

Sr. LLB i Sr. OB: Inversions a espai públic al 
nucli Cim Tibidabo 

Regidora: prenen nota i visitaran el nucli 
urbà del Cim del Tibidabo. 

Neteja 

Sr. JR: Millorar Neteja de carrer Bosc – 
Palafolls 
 

Conseller explica que es contactarà amb 
Neteja. 

Sr. JR: Contenidor de reciclatge al 33 del 
carrer Bosc 

Conseller explica que es contactarà amb 
Neteja. 

Convivència/Civisme 

Sra. RU: Berenadors i incivisme a Mas 
Guimbau 

Regidora demanarà  que Guàrdia Urbana 
faci intervencions.  

Prevenció i Seguretat 



 
 
 
 
 
 
 

Sr. JB: Millorar la neteja de les franges de 
seguretat (prevenció d’incendis), amb 
més pressupost i compliment de la 
normativa. 

El conseller diu que respondran a l’escrit 
registrat. 

  

 

Mobilitat 

Sra. LLl: Camí Escolar AFA Nabí – horari 
aparcament Racó de Collserola  

Conseller parlarà amb els responsables 
del Consorci Parc Collserola. 
 

Sr. JR: Berlineses a carrer Palafolls - Bosc Regidor: La via permet el que permet. Cal 
estudi amb Pla d’accessibilitat, però serà 
tasca del nou equip de govern. 

 

Sr. JE: Parada Bus 128 a Via Làctia (Casal 
Barri Rectoret) i Escola Xiprers, i major 
freqüència 

Conseller: tema pendent del passat 
mandat i que s’impulsarà la millora 
mobilitat. 

Sr. JR: Sorolls motos Carretera Vallvidrera Conseller: Guàrdia Urbana intervindrà  

Temes generals 

Sr. JB: Com s’augmentarà el pressupost 
pel barri? 

Regidora informa que amb l’aprovació 
del pressupost. 

Sr. AP i Sra. HD: Quin és el posicionament 
de l’equip de govern respecte als 
habitatges afectats pel Pla Parcial 

Respon conseller: seguiran amb el 
mateix posicionament. Es farà reunió 
amb Barcelona Regional per tractar 
carrers afectats. 
 

 


